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Na podlagi 27. člena Statuta MOM (MUV št. 10/2011 in 812014) in 31. člena Poslovnika
mestnega sveta MOM (MUV št.8/2005, 1112011, 1212011 - pop in 812014) podpisani svetniki
mestnega sveta Mestne občine Maribor, zahtevamo:

SKLIC IZREDNE SEJE MESTNEGA SVETA MESTNE OBČINE MARIBOR

1. Otvoritev seje in ugotovitev sklepčnosti.

2. Obravnava in sprejem dnevnega reda.

3. Vzpostavitev azilnega doma v Mariboru.

z naslednjim predlaganim dnevnim redom:

Razlogi za sklic izredne seje:

Ministrstvo za notranje zadeva namerava v Mariboru vzpostaviti azilni dom. Po informacijah
objavljenih v časniku Večer, dne 5.10.2016 (Azilni dom bo tudi v Mariboru), so z namero
seznanili mestno upravo, potekali pa bi naj tudi določeni pogovori z županom. Podpisani
mestni svetniki smo prepričani, da je umeščanje azilnega doma v določeno okolje zelo
občutljiva zadeva, zaradi česar je potrebno, da imamo mestni svetniki in javnost verodostojne
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informacije, nikakor pa se ne moremo strinjati, da smo Mariborčani postavljeni pred dejstvo o
izbrani lokaciji. Glede varnostnih dogodkov v Evropi je potrebno tej tematiki posvetiti
posebno pozornost, saj nas je lahko upravičeno strah, posebna skrb pa mora biti posvečena
tudi varnosti naših otrok.

Obravnava problematike vzpostavitve azilnega doma v Mariboru je nujna, še posebej zaradi
arogantnega odnosa predstavnikov ministrstva za notranje zadeve, glede vzpostavitve
azilnega doma.

Na izredno sejo mestnega sveta je potrebno povabiti tudi ministrico za notranje zadeve
in državnega sekretarja g. Šefica, ki je zadolžen za azilno problematiko, katera bosta na seji
podala več informacij o vzpostavitvi azilnega doma in s tem povezanimi varnostnimi
tveganji.

Vodja kluba svetnikov Nova Iju

GMS - VZPOSTAVITEV AZILNEGA DOMA V MARIBORU

Vsebina gradiva za obravnavano točko se nahaja v Prilogi 1 in Prilogi 2.

GRADIVO PREDLAGA: Skupina podpisanih mestnih svetnikov

PREDLOG SKLEPA:

1. SKLEP: Mestni svet Mestne občine Maribor nasprotuje vzpostavitvi azilnega doma v
Mestni občini Maribor in poziva župana Mestne občine Maribor in predstavnike Vlade
Republike Slovenije, da nemudoma prekinejo z vsemi aktivnostmi, ki potekajo v tej
smen.

V imenu podpisanih mestnih svetnikov:
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PRILOGA 1:

Maribor, 05.10.2016

OBVESTILOZA JAVNOST

Izvršni odbor Nove ljudske stranke (NLS) je na današnji seji v Mariboru sprejel sklep, da mestni
svetniki NLS pričnejo z zbiranjem podpisov za sklic izredne seje mestnega sveta Mestne občine
Maribor in nemudoma vložijo zahtevo za sklic izredne seje na temo vzpostavitve azilnega doma v
Mariboru.

V NLS smo zelo zaskrbljeni nad načrtovano postavitvijo azilnega doma, saj javnost o tem ni bila
predhodno obveščena. O tej nameri vlade je bilo, s strani državnega sekretarja g. Šefica, obveščeno
samo vodstvo Mestne občine Maribor. Mariborska javnost ima pravico, da preko svojih
predstavnikov v mestnem svetu, poda soglasje k tej nameri vlade, ali pa odkloni vzpostavitev azilnega
doma. Prepričani smo, da glede na aktualne ekonomske razmere, ki vladajo v našem mestu, Maribor
s tega vidika ne bo zmogel te obremenitve. Še posebej bi radi opozorili, da je Vlada Republike
Slovenije, glavnemu mestu Ljubljani namenila 300 milijonov evrov dodatnih sredstev, česar ostale
občine po Sloveniji niso bile deležne.

Predlagamo, da Vlada RS glede na finančno »injekcijo« glavnemu mestu, azilni dom vzpostavi v
Ljubljani. V NLS ostro nasprotujemo vzpostaviti azilnega doma v Mariboru, sploh ozirajoč se na
dejstvo, da vlada očitno nima denarja, da bi zagotovila investicijo Mariborske knjižnice, ima pa denar
za vzpostavitev novega azilnega doma v Mariboru.

V NLS pozivamo vse svetnike Mestne občine Maribor, da se pridružijo zahtevi za sklic izredne seje
MOM, na kateri želimo s strani vlade izvedeti predvsem predvideno lokacijo in ostale pomembne
informacije, ki se nanašajo na vzpostavitev azilnega doma.

Skrbi nas, da državljani Republike Slovenije nismo sproti obveščeni o realnem številu, gibanju,
namestitvah, itd. prosilcev za azil pri nas. Dne 31.8.2016, je bilo na podlagi statističnih podatkov v
Sloveniji prisotnih 773 prosilcev za azil. Zanima nas, kako so se znašli med temi državljani držav, kjer
ni vojne (Srbije, BIH, Kosovo, severno afriške države, Malezije itd). Na podlagi dogovora razdelitve
kvot v EU, so Sloveniji določili 541 prosilcev za azil, ki pa še niso vsi prispeli. Od kod število 700
prosilcev za azil v Mariboru? Menino, da je za naše okolje nujno potrebno opraviti izredno sejo na to
temo, kjer naj g. Šefic razloži od kod so te številke, ki se nenehno večajo in predvsem kakšno življenje
nas čaka v prihodnosti. V Novi ljudski stranki si želimo samo mir in nemoteno gibanje vseh državljank
in državljanov Republike Slovenije in za to se bomo tudi borili.

S srcem ZA Slovenijo,

Nova ljudska stranka

Izvršni odbor



PRILOGA 2:

Azilni dom bo tudi v Mariboru
ČLANEK Z NAROČNINO

Avtor

Z državnim sekretarjem na notranjem ministrstvu Boštjanom
Šeficem o migracijskih tokovih, nezadovoljstvu prosilcev za azil in
nastanitvah beguncev

ROBERT BALEN

V zadnjih mesecih se povečuje število prihodov beguncev in
migrantov v Grčijo in po balkanski poti v Srbijo, kije že nakazala
možnost gradnje ograje z Bolgarijo. Orban pa ostaja neomajen v
svoji protibegunski politiki. Kakšne so realne možnosti, da bi bila
Slovenija ponovno priča množičnejšemu prihodu beguncev in



migrantov?
"Ilegalne migracije potekajo ves čas, tudi po zaprtju balkanske poti, vendar
so trenutno v obvladljivih okvirih in ni večjih težav. Obstajajo pa tveganja,
ki lahko povzročijo večjo količino ilegalnih migracij. Po eni strani obstaja
nevarnost večjega števila ilegalnih migrantov, ki so prišli do Srbije in bi se
zaradi brezupne situacije tam razlili po tem območju. Po drugi strani je v
Grčiji zelo veliko migrantov, ki dolgo čakajo na azilne postopke. Zaradi tega
so določene napetosti, ki bi lahko povzročile večje nezadovoljstvo in poskus
izkoriščanja ilegalnih migracijskih tokov za prehod na sever. In potem je tu
še odnos EU in Turčije. Slednja bi lahko v nekem trenutku nenatančno
nadzorovala svoje meje. V tem primeru bi lahko prišlo do povečanega
števila ilegalnih migracij. O natančnih številkah, koliko ilegalnih migrantov,
če sploh, bi lahko prišlo do naše južne meje, ni mogoče govoriti. Gredo pa
vse naše aktivnosti v smeri, da bodo te ilegalne migracije, če do njih pride,
obvladane. Pozitivno v primerjavi z lanskim letom je, da vse države na tej
migracijski poti bolje sodelujemo. Vse, od Grčije do Hrvaške, vlagajo tudi
večje napore v obvladovanje teh migracij, zato v tem trenutku preko
Slovenije v države severneje od nas praktično ni ilegalnih migracij."
Četudi bi, kar je malo verjetno, propadel begunski dogovor med
EU in Turčijo, so države EU enotne, daje treba okrepiti
varovanje na zunanjih mejah EU. Je potemtakem pričakovati, da
bi dnevno nekaj sto beguncev in migrantov čakalo na vstop v
Slovenijo?
"To bi bilo možno, če bi v ilegalne migracijske tokove, ki so organizirani,
vstopilo veliko ljudi. Dejstvo pa je, da se vse države borijo proti ilegalnim
migracijam, in tudi odločitev Evropskega sveta, da na zunanjih mejah
ustavimo te migracije, daje optimistično izhodišče, da bomo to obvladali in
ne bomo prišli do enormnih številk. Ne glede na to se ne smemo zanašati na
druge. Ne smemo biti naivni. Moramo se pripraviti na večje število
migrantov, zato imamo pripravljenih več scenarijev."
Je med priprave mogoče šteti tudi zakonske predloge - noveli
zakona o tujcih in o nadzoru državne meje, ki predvidevata
hitrejše vračanje ljudi in elektrošokerje?



"Delamo na ključnih segmentih. Med varnostne priprave sodijo priprave na
ilegalne migracije in organizatorje ilegalnih migracij, ki izkoriščajo stisko
migrantov. Drugo so organizacijski ukrepi in zakonski ukrepi. V tem
kontekstu so tudi nekateri predlogi, ki jih omenjate, pripravljeni. Z njimi
rešujemo posamezna odprta vprašanja glede varovanja državne meje."
Očitek nevladnih organizacij je, da se želijo zoper begunce in
migrante uporabljati represivna orodja in da se jih obravnava le
kot varnostno grožnjo.
"Ljudje, ki so v stiski, sami po sebi ne predstavljajo varnostne grožnje, a ker
gre za ilegalne migracije, jih lahko zlorabijo osebe, ki so povezane s
kriminalno in teroristično dejavnostjo. S tega vidika je na ilegalne migracije
možno gledati tudi skozi varnostni aspekt. Po drugi strani pa bi določene
ukrepe uporabili le, če bi ocenili, da gre za takšen obseg in situacijo, da ju z
običajnimi ukrepi ne bi mogli obvladati. Ne gre za nesorazmernost,
uporabili bi jih, ko bi vlada in parlament ocenila, da je potreba po njih."
V1adaje torej pripravljena tudi zapreti mejo, če bo ocenila, daje
pritisk nanjo prevelik?
"Prav gotovo moramo upoštevati realne možnosti, ki jih imamo v Sloveniji
za nastanitev, in te niso neomejene. Zato ne moremo dopustiti
nekontroliranih vstopov v državo. Preprečevati moramo ilegalne migracije
in poskrbeti za varnost."
Je torej zaprtje meje realna možnost?
"Ukrepi, ki jih imamo pripravljene, se stopnjujejo. Absolutnega zaprtja
nikoli ne moremo doseči, tega ni uspelo niti Madžarski, bi se pa prav gotovo
ti ukrepi stopnjevali, če bi stvari šle v smeri neobvladljivih številk."
V zadnjih tednih ste v pogovorih z občinami, ki so bile lani na
udaru begunske krize in v katerih bi radi ohranili ali na novo
oblikovali sprejemne centre. Občine pričakujejo, da vlada pove,
koliko je zgornja meja, kijo Slovenija še zmore.
"Zagotovo je tako pričakovanje v Sloveniji prisotno, še posebno ker so
okoliške države, zlasti Avstrija, postavile zgornjo mejo, koliko prosilcev so
pripravljene sprejeti. Medresorska komisija je pripravila nekaj številk,
povezanih z izvajanjem kontingentnega načrta, ki jih bo predstavila vladi in



parlamentu. Ne gre zgolj za strokovno ocene, ampak za odločitev na nivoju
države, zato bomo skupaj z vlado in parlamentom definirali zgornje limite,
če želimo ohraniti stabilne razmere v državi."
Koliko je prisotna bojazen, da bi, ko bo Avstrija dosegla letno
kvoto 37.500 prosilcev, zaprla mejo in bi se begunci usmerili k
nam iz Italije?
"Pripravljamo se tudi na to možnost, saj ta nevarnost obstaja. Vendar zazdaj
na meji z Italijo ne zaznavamo izrazitih posebnosti."
Prebivalci Dobove so se uprli. Zahtevajo, da v pol leta odstranite
sprejemni center, enega od tistih, ki jih želi vlada ohraniti v
pripravljenosti. Kako se boste odzvali?
"S predstavniki krajevne skupnosti Dobova smo se na našo iniciativo sestali
minuli teden in jim pojasnili, da bi center radi preuredili, zmanjšali njegovo
kapaciteto in ga prilagodili sedanjim potrebam. Njihovo zahtevo po
odstranitvi centra v šestih mesecih smo prejeli včeraj (pogovor je potekal v
torek, op. p.). Predstavnikom krajevne skupnosti Dobova bomo poskušali še
enkrat pojasniti določena varnostna tveganja, če bi prišlo do večjega števila
ilegalnih migracij na njihovem območju. V teh šestih mesecih pa bomo
naredili oceno situacije in se na tej podlagi tudi odločali, kako naprej.
Vsekakor pa bomo skušali doseči dogovor, ki bo sprejemljiv za obe strani.
Trenutno je situacija ob meji takšna, da nam uspe vse postopke z ilegalnimi
migranti opraviti na policijskih postajah."
Jev vzhodni Sloveniji poleg Šentilja in Lendave predviden še
kakšen sprejemno-registracijski center?
"Ne."
V letu in pol namerava Slovenija v okviru premestitvene sheme
sprejeti 567 prosilcev za azil iz Italije in Grčije. Po kontingentnem
načrtu ni aktivirana le izpostava azilnega doma na Debelem
rtiču. Iščete dodatne kapacitete, tudi v Mariboru?
"Ta trenutek ni potrebe po iskanju novih lokacij, saj je v trenutno delujočih
še dovolj prostora za nastanitev. Drži pa, da smo v Mariboru tik pred
podpisom pogodbe za izpostavo azilnega doma za do 70 oseb. Občina
Maribor je z lokacijo seznanjena. Lokacija bo vključena v prenovljeni



kontingentni načrt, ko bo realizirana, zato o njej še ne bi govoril."
Kako daleč ste pri širitvi integracijske hiše za begunce za
dodatnih 60 oseb v Mariboru?
"Zazdaj smo prejeli le eno prijavo, postopki so v teku. Imamo pa tudi nekaj
drugih ponudb v drugih delih Slovenije."
Pred dvema tednoma so prosilci za mednarodno zaščito
protestirali, nezadovoljni zaradi med drugim prepočasne
obravnave prošenj za mednarodno zaščito. Kje vidite možnosti za
izboljšanje slovenske azilne politike?
"Njihove pripombe in pritožbe smo zelo podrobno pregledali in analizirali.
Ocenjujemo, da je pri nas za prosilce dobro poskrbljeno, imajo pa morda
prevelika pričakovanja. Drugo so postopki odločanja o dodelitvi
mednarodne zaščite. Še lani smo imeli le dva uradnika, ki sta odločala o
prošnjah, zdaj jihje osem, prošenj paje veliko in postopki so zapleteni,
čeprav se na prvi pogled zdi enostavno, a je treba marsikateri podatek
preveriti. Kljub temu odločanje o vlogah ni bistveno daljše, kot je bilo
pretekla obdobja. Mogoče se je podaljšalo za približno deset dni. Ne glede
na to se trudimo, tudi z organizacijskimi spremembami, da bi bili
učinkovitejši, kajti dodatne zaposlitve niso mogoče."

v v

STARA SOLA NAJBRZ ODPADE

Na mariborski občini so včeraj pojasnili, da je minuli petek v Mariboru potekal sestanek
zBoštjanom Šefi cem , na katerem so se pogovarjali o možnostih namestitve prosilcev za
mednarodno zaščito. Omenjali sta se dve lokaciji. Prva je občinska na Zagrebški cesti, kjer so bili
lani nameščeni migranti, vendar so predstavniki občine Šefica seznanili, daje za objekt t. i. Stara
šola interes pokazala ena izmed izobraževalnih institucij v Mariboru, ob tem je o možnosti rabe
teh prostorov za migrante razpravljala tudi mestna četrt Tezno, a je do tega imela zadržke. Zato je
bolj verjetno, da bo izpostava azilnega doma na drugi lokaciji, kjer se ministrstvo za notranje
zadeve dogovarja z zasebnikom za objekt, ki lahko namesti okoli 70 ljudi. (dr)


